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 בס"ד

–

להקטיר בשום בפרשה מצינו בדיני הקרבת המנחה מצד אחד אין 

אופן אפי' לא טיפה אחת של דבש... ומן העבר השני התורה מצווה 

 בחיוב כי על קרבנך תקריב מלח... אין קרבן מנחה בלא מלח..

וצריך להבין מאי האי... מדוע דבש בל יראה ובל ימצא ואילו מלח 

 גם ימצא ועוד בחובה.. למה???

ר גלם הדבש הוא חומ -בהתבוננות מעמיקה ניתן לחלק כך 

בעצם.. הוי אומר מתיקותו היא עיקר... אתה רוצה להרגיש טעם 

מתוק... תאכל דבש... אם אני אבשל עוף עם דבש העוף יהיה 

 מתוק עם טעם של דבש... הוא טעם משתלט... הוא יסוד בעצם... 

 אני יכול ללקק כף דבש... אני לא אוכל לאכול כפית מלח...

ן כל מהותו הוא לא לשנות את תבלי -המלח לעומת זו הוא תבלין 

הטעם באוכל... אלא לשפר את הטעם באוכל... מאכל בלי מלח 

הוא תפל... ואילו כאשר אני אוסיף מלח... הטעם לא יהיה טעם 

של מלח.. אלא אני ארגיש טעם של עוף יותר טעים... הוא לא 

משתלט על הטעם.. הוא משפר את הטעם הוא מצטרף למאכל.. 

לאוכל הנה אני מגיע ואצטרף אליך אבטל את  כביכול הוא אומר

עצמיותי... בשביל שאתה תהיה יותר נוכח.. שאתה תהיה יותר 

איכותי...  הדבש הוא לא בא להוסיף לאוכל טעם. הוא לא מבטל 

את עצמיותו הוא משתלט על האוכל... כעת יש אוכל עם טעם של 

ואז  דבש... אין אוכל עם טעם של מלח... למעט מקרה של הגזמה

 כל המאכל יוצא מכלל מאכל...

הצד השווה בין שניהם שבמקרה של הגזמה גם הדבש וגם והמלח 

 מוציאים את המאכל מכלל אוכל... 

 -במשלי )כה. טז.( כתוב   -דבר נוסף 

דבש יותר מידי אתה תקיא ממנו...  ם תאכל

לשבוע מדבש זה דבר מסוכן... לא תוכל יותר להביט על המאכל 

אי אפשר לאכול  -הזה.. אתה פשוט תשנא אותו... לעומת מלח 

 ממנו... ממנו... אי אפשר לשבוע 

היא היותו חומר משמר... כאשר  -תכונה נוספת של המלח 

מולחים בשר בהרבה מלח הוא יכול לייבש את הבשר ולשמר אותו 

 לאורך זמן רב... 

ועוד תכונה נוספת כאשר רוצים להוציא דם מבשר מולחים אותו 

 והמלח שואב ומוציא את הדם... מפרק את הדם מתוך הבשר... 

סתם תבלין... הוא חומר גלם שלכאורה כטעם א"כ המלח הוא לא 

בלבד אין לו עצמיות... הוא משהו שלא ניתן לאכול אותו.. רק 

כשהוא מצטרף למשהו אחר... אז יש משמעות אדירה לנוכחות 

שלו... הוא מבטל את עצמו ונותן למאכל אפשרות ביטוי הרבה 

 יותר טובה... 

 

 

א"כ המלח הוא לא סתם תבלין... הוא חומר גלם שלכאורה כטעם בלבד 

אין לו עצמיות... הוא משהו שלא ניתן לאכול אותו.. רק כשהוא מצטרף 

למשהו אחר... אז יש משמעות אדירה לנוכחות שלו... הוא מבטל את 

 עצמו ונותן למאכל אפשרות ביטוי הרבה יותר טובה... 

קריב קרבן הוא צריך להיות הקרבן המשמעות היא שכאשר באים לה

כביכול כולל הטעם שלו.. הבסיסי העיקרי... אם תוסיף דבש זה כבר 

לא הבסיס.. זה כבר משהו אחר... לעומת מלח שהוא לא משנה את 

הטעם הבסיסי... המלח מוריד את התפל שבמאכל... והוא מביא את 

 הדבר עצמו לביטוי מדוייק יותר של הטעם הטמון באוכל...

כאשר מביאים קטורת אם תכניס דבש הרי הדבש הוא טעם משתלט... 

התורה אומרת זה לא טוב... מלח? הוא לא משתלט הוא מוציא את 

הטוב הטמון במאכל... זה ראוי שכאשר אדם מביא קרבן כביכול הוא 

 צריך להביא אותו בשלימות.. כולל מלח...

 איפה זה נוגע אלינו???

ותי ללמוד לנגן בגיטרה... ואני פשוט לא שומע ההורים שלי שלחו א -

אין דבר כזה שונא ... תתאמץ  –אוהב את הכלי... שונא את הכלי הזה... 

אבל אם תתאמץ ותשקיע  –אבל אני שונא את הכלי הזה...  אז  תצליח...

אתה סתם  -אבל אני עכשיו לא אוהב...  אתה בסוף תאהב את זה...

ין לך ברירה... אם תשכנע את עצמך עזוב א -אני לא מגזים.. מגזים... 

אבל איזה מין  - שאתה חייב לנגן בגיטרה אתה בסוף תאהב אותה...

דבר זה להכריח אותי לנגן על גיטרה כשאני לא אוהב את הכלי הזה?? 

לא צריך שום היגיון... ככה זה.. אתה תנגן ותכריח את עצמך... ובסוף  –

מה פתאום  -... לא מבין אותיפי' לא שומע אותי... שמע אתה א  תאהב..

 ואומר לך מה אתה חייב לעשות... , ומבין אותך,אני שומע אותך

כאשר אדם ניגש לסייע לשני לעזור לו... השאלה היא האם הגישה שלך 

היא דבש או שהגישה שלך היא מלח... האם אתה בא לתת לו את 

שלו יצאו החוצה.. אתה רק נותן  תהאפשרות שהטעם והייחודיו

ין... או שאתה הולך לשבט אותו... ולרצות לעזור לו לעשות תבל

ולהתקדם... אבל רק מה שאתה רוצה שהוא יעשה... אתה בעצם כופה 

 את עצמך עליו...

 לא מה נכון לי... ,היא לדעת מה נכון לשניהדבר הראשון בגישה לעזרה 

הוא מפרק כפשוטו דם  ..נשכח כי למלח יש תכונות עוצמתיות.ולא 

הוא מוצץ אותו... וגם המלח הוא חומר ממשמר.. ויש לו קיום  .מבשר..

לאורך זמן... ואם כל זאת הוא יודע שברגע האמת הוא מתבטל לשני... 

ומשבח אותו... כביכול אומר הוא הוא נותן לו להוציא את היכולות שלו 

אני רק עשיתי שלא יהיה טפל.. אבל הטעם האמיתי זה הטעם שלו.. 

 הדג... לא מתערב בטעם.. רק עוזר לו לצאת החוצה...של הבשר.... של 

 זה עוצמה של מלח.. על כל קרבנך תקריב מלח...

בחינת תקריב לשני  ...על כל קרבנך -כשאתה בא להקריב מעצמך לשני 

 תעזור לו להוציא את הכוחות... שלו לפי מה שהוא... מלח...
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